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Spørgsmål nr. S 91 fra medlem af Folketinget Karen Hækkerup (S): 

”Hvad agter ministeren at gøre for at stoppe den vanvittige 
»kreative bogføring« hos politiet, som ifølge formændene for 
flere politiforeninger i landet finder sted, hvor politiet pynter 
på tallene for at få antallet af sigtelser til at komme på niveau 
med tallet fra før politireformens ikrafttræden?”

Svar:

Det har i den senere tid i bl.a. fagbladet Dansk Politi og i Jyllands-Posten 

været fremme, at politiet skulle være nødt til at ”snyde” med statistikker-

ne for at nå det mål, der er fastsat i flerårsaftalen for politi og anklage-

myndighed 2007-2010, for så vidt angår politikredsenes samlede resultat.

Som rigspolitichef Jens Henrik Højbjerg også klart har givet udtryk for i 

debatten, skal politiindsatsen selvfølgelig være reel, og der skal ikke nås 

et tal for tallets skyld. Det er dog samtidig en konsekvens af opstilling af 

meget detaljerede mål, at politiet vil have betydelig fokus på de indsats-

områder, der tjener til at fremme opfyldelsen af de opstillede mål, og i 

mindre grad på andre tiltag.

En fyldestgørende besvarelse af spørgsmålet vil i øvrigt forudsætte, at 

der indhentes en udtalelse fra Rigspolitiet, herunder bl.a. om status for de 

fastsatte mål, og om hvordan antallet af sigtelser mv. bør opgøres, for at 

være retvisende. Spørgsmålet kan derfor ikke besvares inden for de 

rammer, der gælder for S-spørgsmål, jf. herved Folketingets Forretnings-

orden § 20, stk. 1 og 2, som senest affattet ved Folketingsbeslutning nr. 

167 af 1. juni 2007.

Det tilføjes i den forbindelse, at Folketingets Retsudvalg ved spørgsmål 

nr. 24-27 (Alm. del) af 8. oktober 2010 efter ønske fra Line Barfod (EL) 

ligeledes har spurgt til samme problemstilling. Justitsministeriet har i den 

forbindelse anmodet Rigspolitiet om en udtalelse til brug for besvarelsen 

til Retsudvalget.


